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DATO: fredag 10. februar 2023 

TID: 12.00 - 15.00 

Regionrådet startar med eit besøk på oppdrettsanlegget Grieg 

Seafood, Grønestadvegen 405 på Bokn. Frammøte 09.30. Det 

blir lunsj på Bokn Arena, Boknatunvegen 4, klokka 11.30. 

STED: Bokn Arena 

SAKSLISTE 

Kl. Saks ID Tema 

12.00 Sak 1-23 Godkjenning av protokoll frå regionrådet 9. desember 2022 

Førebels protokoll er tidlegare sendt rundt til kommunane, og han ligg og 
som vedlegg 1. 

Framlegg til vedtak: Protokollen for 9. desember 2022 blir godkjend. 

12.10 Sak 2-23 Utvandrarjubileum 2025 
Tysvær kommune er utfordra til å ta initiativ til eit samarbeid om 
markering av utvandrarjubileet i 2025. Anders Netland vil orientera om 
dette med bakgrunn i at han er kultursjef i Tysvær. Ingvar Frøyland vil 
orientera om Haugalandet sin plass i utvandrarhistoria, samt koma med 
tankar om jubileet sett frå Haugalandsmuseet. Ordførar Sigmund Lier vil til 
slutt leia ein runde om det er interesse for samarbeid. 

12.40 Sak 3-23 Orientering om kulturminneplanen til Rogaland fylkeskommune 

Fylkeskommunen har sendt denne planen ut på høyring. Det blir no 
arrangert høyringsmøte rundt i kommunane, og i tillegg orienterer 
fylkeskommunen i dei ulike regionråda. Prosjektleiar Kristian Valen 
orienterer om planen. 

13.00 Sak 4-23 Samarbeid om Rogfastanalyse 

Det blir foreslått å gjennomføra ein analyse knytt til at Rogfast etter 
planen står ferdig i 2033. Sakspapiret er vedlagt som vedlegg 2. 

Framlegg til vedtak: Regionrådet for Haugalandet gir administrasjonen i 
Haugaland Vekst mandat til å gå videre med arbeidet for å få utarbeidet 
en ringvirkningsanalyse for regionen ved etableringen av Rogfast. Det 
settes av inntil 1/3 og maksimum kr 250 000 fra regionrådets fond til 
analysen. 



Side 2 / 10 

Pause ca. 13.10-13.30 

13.30 Sak 5-23 Prosjekt CCS på Haugalandet 

Haugaland næringspark, Hydro Karmøy, Equinor Kårstø og Eramet Sauda 
er sentrale i dette prosjektet. Tiril Fjeld og Arne-Martin Kjærland kjem for 
å orientera, medan Kåre Bjarte Bjelland og Olav Bådsvik er på teams. 

14.15 Sak 6-23 Regionråd til Oslo 29. mars 

Det er avtalt møte med stortingsbenken for Rogaland, sannsynlegvis 
klokka 17.00, med etterfølgande middag. Det er ynskeleg med fleire 
effektive og nyttige møte når ein fyrst er i Oslo. AU har drøfta saka, og det 
er i ettertid laga eit notat som kan nyttast i drøftinga. Notatet ligg som 
vedlegg 3 

Framlegg til vedtak: Regionrådet ber administrasjonen senda 
førespurnader om møte i tråd med notatet og innspel i møtet. AU får 
fullmakt til å prioritera dersom det blir nødvendig. 

14.30 Sak 7-23 Orienteringssaker 
I. På junimøtet blir det planlagt at det skal leggast fram ein revisjon 

av reiselivsstrategien til regionrådet som blei vedteke i 2020. På 
dette møtet vil det bli orientert om status. 

II. Det skal leggast fram ei sak om havvindstrategi på neste 
regionrådsmøte. Tora Margrethe Eide vil orientera om status og 
løfta nokre problemstillingar. 

III. Regionrådet har bedt AU og administrasjonen arbeida for å sikra - 
og skapa nye – fylkeskommunale og statlege arbeidsplassar i 
regionen. Konkret blir det arbeidd med tre prosjekt. Orientering i 
møtet. 

IV. Orientering om rigging av Haugaland vekst i 2023. 
V. Eventuelt andre orienteringssaker frå Haugaland vekst 

Sak 8-23 Eventuelt 
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V E D L E G G 1 – P R O T O K O L L R E G I O N R Å D 9 . D E S E M B E R 2 0 2 2 

DATO: fredag 9. desember 2022 
TID: 10.00 – 14.15 
STED: Sveio golfpark 

TILSTEDE 
Karmøy kommune: Jarle Nilsen, Øystein Hagerup 

Haugesund kommune: Arne-Christian Mohn, Ole Bernt Torbjørnsen 

Tysvær kommune: Svein Ivar Dybdal, Sigurd Eike 

Utsira kommune: Tove Grimsby, May Britt Jensen 

Bokn kommune: Osmund Våge, Ingebjørg Skjølingstad 

Sveio kommune: Linn Therese Erve, Ingunn Toft 

Vindafjord kommune: Ole Johan Vierdal, Yngve folven Bergesen 

Suldal kommune: Gerd Helen Bø, Karin Dokken Austvik 

Sauda kommune: Asbjørn Birkeland 

Etne kommune: Mette Heidi Bergsvåg Ekrheim, Filippo Ballarin 

Rogaland fylkeskommune: Arne Bergsvåg 

Stortingpolitikere: Sveinung Stensland (sak 39-41) , Hadia Tajik på teams i sak 39 og 42 

Administrasjonen: Inger Kallevik Håvik og Øyvind Valen 

Velg et element. 

PROTOKOLL 

Møtet starta med minneord og eitt minutt stille for Tormod Karlsen, leiar i Haugaland vekst, 
som døyde i november. 

Sak 39/ 22 Havvindsatsinga i storregionen Sunnhordland, Haugalandet og indre Ryfylke 

Denne saka var ein del av fellesmøtet mellom regionrådet og Samarbeidsrådet for 
Sunnhordland. Ordførar og kommunedirektør i Fitjar, Bømlo og Tysnes, samt 
kommunedirektør i Kvinnherad, deltok på denne og neste sak. 

Det var innleiingar frå leiar i Haugaland vekst, Inger Kallevik Håvik, (link presentasjon)og 
leiar i Invest Sunnhordland, Lene Pilskog (link presentasjon). 

Nokre moment frå presentasjonane - ikkje uttømande: 
• Utbygging av inntil 30 GW gir store moglegheiter for regionen. 
• Mange noverande og framtidige aktørar innafor produksjons- og 
vedlikehaldsbasar, leverandørar, testområde og reiarlag har allereie posisjonert 
seg. 
• Kommunane må samordna arealplanlegging, infrastruktur og arbeidet med å 
sikra kompetanse og arbeidskraft. 
• Alle kommunane bør engasjera seg i høyringsarbeidet knytt til 
tildelingskriteria. 
• Det er laga ein eigen infobank www.info-bank.no 

https://haugalandvekst.no/app/uploads/2022/12/22-06-Omd%C3%B8mmearbeidet-regionr%C3%A5det-9.-desember-22-v-Inger-Kallevik-H%C3%A5vik.pdf
https://haugalandvekst.no/app/uploads/2022/12/22-06-Havvind-ved-Lene-Pilskog-Invest-i-Sunnhordland.pdf
http://www.info-bank.no/
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I samtalen etterpå blei det lagt vekt på at Utsira er klare til å ta i mot det som skal koma, 
inkludert synet av mange turbinar i horisonten, men at det er viktig at det blir lokale 
ringverknader, også på Utsira øy. 
Tajik poengterte at det er viktig å ta aktiv del i høyringa, også gjennom å «svara på spørsmål 
som ikkje er stilt». 

I andre del av denne saka var temaet: «Kva kompetansetilbod har me på plass, kva 
kompetanse må med utvikla, og korleis bør regionen arbeida for å få dette til?» 

Her var det innlegg frå: 
• Kristoffer Sortland om høgskulesektoren sine tilbod og planar. (link 
presentasjon) 
• Arne-Christian Mohn om arbeid for å få eit nasjonalt forskningssenter i 
Haugesund. 
• Øyvind Valen om kva den vedtekne kompetansestrategien til Haugaland vekst 
seier om dette, og korleis selskapet vil arbeida vidare med dette. 
• Caroline Whittle med synspunkt på kompetanse frå Norwegian Offshore Wind 
Cluster. (link presentasjon) 

Avslutningsvis presenterte Whittle planane om ei stor internasjonal messe for flytande 
havvind som skal vera i Haugesund 24.-25. mai. https://www.floatingwinddays.com/ 

Sak 40/22 Arbeidet med omdømme og bulyst i dei to regionane. 

Denne saka var og felles med Samarbeidsrådet for Sunnhordland. 

Inger Kallevik Håvik presenterte omdømmearbeidet som blir gjort på Haugalandet. (link 
presentasjon) 

Tora Haslum Myklebust presenterte bulystprosjektet i Sunnhordaland. (link presentasjon) 

Sak 41/22 Protokoll frå regionrådsmøte 28. oktober 2022 

Vedtak: Protokollen frå regionrådsmøtet 28. oktober blir godkjent. 

Sak 42/22 Andre sider ved havvindarbeidet. 

Arne-Christian Mohn orienterte om arbeidet med havdirektorat og arbeidet for å få på plass 
eit testområde for autonome fartøy og ny teknologi. 

Tildelingskriteria for Utsira nord var nettopp lagt fram av regjeringa. Dei er sendt ut på 
høyring til ein del kommunar, og Haugaland vekst har sendt dei vidare til alle sine 
kommunar. Det blei oppmoda om at alle sender inn høyringsinnspel, og i tillegg vil 

https://haugalandvekst.no/app/uploads/2022/12/22-06-H%C3%B8gskulen-Kompetanse-havvind-v-Kristoffer-Sortland.pdf
https://haugalandvekst.no/app/uploads/2022/12/22-06-H%C3%B8gskulen-Kompetanse-havvind-v-Kristoffer-Sortland.pdf
https://haugalandvekst.no/app/uploads/2022/12/22-06-vindklynga-presentasjon-kompetanse-ved-Caroline-Whittle.pdf
https://www.floatingwinddays.com/
https://haugalandvekst.no/app/uploads/2022/12/22-06-Omd%C3%B8mmearbeidet-regionr%C3%A5det-9.-desember-22-v-Inger-Kallevik-H%C3%A5vik.pdf
https://haugalandvekst.no/app/uploads/2022/12/22-06-Omd%C3%B8mmearbeidet-regionr%C3%A5det-9.-desember-22-v-Inger-Kallevik-H%C3%A5vik.pdf
https://haugalandvekst.no/app/uploads/2022/12/22-06-Bulyst-i-Sunnhordland-ved-Tora-Myklebust-des-2022.pdf
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Haugaland vekst samordna og senda inn eigen uttale på vegne av regionen. Det blei 
orientert om at arbeidet med høyringsinnspel var i gang og referert til ei gruppe som arbeide 
med dette. Frå Suldal og Vindafjord blei det spelt inn to namn som kunne supplera gruppa 
med personar frå indre strøk. 

Endeleg vedtak blei slik: 
Regionrådsleiar, nestleiar og Haugaland vekst blir gitt fullmakt til å arbeida ut synspunkt på 
tildelingskriteria for Utsira nord, og til å avgje uttale på vegne av regionrådet. 

Sak 43/22 Rullering av handlingsplanen til «Veikartet for Haugalandsregionen» 

Det var sendt ut sakspapir, samt to vedlegg, eit med statistikkog eit med status. Sjølve 
veikartet blei vedteke i 2020, og då godkjent i dei ulike kommunestyra. (Ligg her) 

Inger Kallevik presenterte saka og noko statistikk. (link presentasjon) 

I behandlinga blei det fremma to tilleggsforslag: 
• Asbjørn Birkeland: Tillegg til samferdsle: Følgje opp og støtte opp under: - 
Utvikling av fylkesvegnettet i regionen 
• May Britt Jensen: Nytt strategisk tiltaksområde: Bærekraft. 
Tiltakspunkt: Sette målbare mål på sosial og miljømessig bærekraft for 
Haugalandet –basert på EU sin bærekrafttaksonomi supplert med indikatorar for 
folkehelse 

Vedtak: 
Handlingsplanen blir godkjent slik den ligg i sakspapiret med dei to tilføyingane som kom i 
møtet. 

Vedteke handlingsplan ligg under som vedlegg. 

Sak 44/22 Kalender for 2022 

Etter drøfting blei vedtaket slik: 

1. I 2023 blir det regionrådsmøte 10. februar, 21. april, 8.-9. juni, 8. september, 
3. november og 8. desember. 
2. Administrasjonen blir bedt om å planlegga eit felles informasjonsmøte for alle 
formannskapa 8. februar. 
3. Administrasjonen og AU blir bedt om å arbeida vidare med møteplanar i Oslo 
29. mars. 

Vedteke handlingsplan for «Veikartet for Haugalandsregionen» 

https://haugalandvekst.no/app/uploads/2022/12/22-06-Statistikk-2022-vedlegg-1.2-til-tiltaksplan-2023-regionr%C3%A5det-sak-43-22-Veikart-for-Haugalandet-2021-2025.pdf
https://haugalandvekst.no/app/uploads/2022/12/22-06-Status-2022-vedlegg-1.1-til-tiltaksplan-2023-regionr%C3%A5det-sak-43-22-Veikart-for-Haugalandet-2021-2025.pdf
https://haugalandvekst.no/app/uploads/2021/08/Forslag-til-Veikart-for-Haugalandet-2021-2025-per-juni-2021-1.pdf
https://haugalandvekst.no/app/uploads/2022/12/22-06-Veikart-tiltaksplan-2023-for-regionr%C3%A5det-9.-des-2022-ved-Inger-Kallevik-H%C3%A5vik.pdf
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Strategiske 
tiltaksområder 

Haugaland Vekst (regionen) 

Infrastruktur og areal Koordinere planlegging av areal- og havnebehov knyttet til Utsira 
Nord, samt øvrig aktivitet 
Koordinere planlegging av areal- og havnebehov knyttet til 
oppdrett onshore og offshore 
Kartlegge vertskapsattraktiviteten til den enkelte kommune 
Koordinere planlegging av ilandføring fra Utsira Nord 
Følge opp Regionalplan for areal- og kraftkrevende virksomhet 
Følge opp Blåfalli - Gismarvik 

Kompetanse Formalisere et regionalt samarbeid mellom næring,utdanning og 
det offentlige 
Følge opp intensjonene i kompetansekartleggingene 
Kapitalisere Kompetansefondet AS 
Arbeide for FoU-senter for havvind 

Nyskaping Sterkere samordning av lokalt og regionalt virkemiddelapparat - 
kompetanse og ressurser 
Nyskapingsuka 2023 

Internasjonalisering Synliggjøring av mulighetene og mulighetsrommet på 
Haugalandet i EU/Europa for å utnytte EUs 
finansieringsmekanismer. 

Profilering Lage en omdømme – og kommunikasjonsstrategi 
Næringsaktiv offentlig 
sektor Følge opp klimanettverkets strategi for bygg og anlegg 
Bærekraft Sette målbare mål på sosial og miljømessig bærekraft for 

Haugalandet –basert på EU sin bærekrafttaksonomi supplert med 
indikatorar for folkehelse 

Samhandling Faste møter i Forum for næringsansvarlige i kommunene 
Samferdsel Følge opp og støtte opp under: 

• Haugesund Lufthavn, Karmøy 
• E134, Bakka-Solheim og Seljestad-Røldal 
• E39 
• RV13, ny tunnel Lovraeid-Rødsliane 
• Utvikling av fylkesvegnettet i regionen 

Veikonferansen 2023 
Grønn energi og 
industri • Grønt industriløft Haugalandsregionen 

• Utarbeide strategi med arbeidspakker, organisering og 
ressursbehov 

• Ringvirkningsanalyse av samfunnskonsekvensene av grønt 
industriløft 

• Bygge kapasitet på prosessvann 
Havnæringene Havvindstrategi Utsira Nord 

https://www.prosess21.no/contentassets/3dc454f8d67b4f8d8de8cc617172d3ca/200827-prosess21-vertskapsattraktivitet-endelig.pdf
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• Utarbeide strategi med arbeidspakker, organisering og 
ressursbehov 

• Produsere rapport: Vertskapsattraktivitet ift Utsira Nord 
for Haugalandet 

• Kartlegge den enkelte kommunes ambisjoner innen 
havvind 

• Styrke Sjøfartsdirektoratets rolle innen havvind 
• Følge opp Testsenter for autonome fartøy, 

navigasjonsteknologi og ny teknologi 
• Støtte opp om utviklingen av METCentre 
• Styrke regionens vertskapsrolle for Floating Wind Days 

2023 og videre 
Mat (havbruk og 
landbruk) Følge opp Matstrategi for Rogaland 
Reiseliv og opplevelse Søke om merket Bærekraftig reisemål for de siste seks 

kommunene i regionen 
Følge opp regional reiselivsstrategi for Rogaland 
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V E D L E G G 2 R O G F A S T A N A L Y S E 

DATO: fredag 10. februar 2023 
SAK NR: 4-23 
EMNE: Samarbeid om Rogfast analyse 

SAKSBEHANDLER: Inger K. Haavik 
VEDLEGG: 

UTREDNING 

Forslag til vedtak 
Regionrådet for Haugalandet gir administrasjonen i Haugaland Vekst mandat til å gå videre med arbeidet 
for å få utarbeidet en ringvirkningsanalyse for regionen ved etableringen av Rogfast. Det settes av inntil kr 
250 000fra regionrådets fond til analysen. 

Bakgrunn 

Prosjektet E39 Rogfast vil, når det etter planen står ferdig i 2033, gi en ferjefri tilknytning mellom 
nord- og sør-Rogaland. Det vil innebære kryssing av Boknafjorden og Kvitsøyfjorden nord for 
Stavanger med verdens lengste og dypeste undersjøiske tunnel. Reisetiden mellom Haugesund og 
Stavanger vil reduseres betydelig. Samtidig vil Rogfast by på både trusler og muligheter innenfor flere 
områder. 
I 2002 ble det foretatt en delutredning samfunn som så på regionale virkninger, og i 2010 ble denne 
revidert etter planvedtak. 12 og 20 år etter mener Næringsforeningen Haugalandet, Haugaland Vekst 
og kommunene på Haugalandet, Karmsund Havn, Haugesund lufthavn med flere, at det er på tide 
med en oppdatert analyse på hvilke konsekvenser og muligheter Rogfast vil føre til/by på. 
Det er ønskelig at tilbyder tar utgangspunkt i tidligere analyser: 

• Undersøkelse utført av Asplan Viak på oppdrag fra Haugesund kommune 
• Veikart (Telemarksforsknings regionalanalyse) 
• Delutredning samfunn (samt revidering av denne) 

I tillegg er det et ønske å avdekke konsekvensene av Rogfast med følgende fire hovedparametre: 
1. Befolkningsutvikling og flyttemønster 
2. Arbeidsplassutvikling innen ulike bransjer 
3. Utvikling av godstransport på vei og sjø 
4. Utvikling av reisemønster og bruk av samferdselstilbud, særlig flyreiser 

Næringsforeningen har allerede fått en pris fra Prognosesenteret. Det ble et krav fra Haugaland 
Vekst at det skal innhentes minst tre tilbud. Dette førte til at flere ble invitert til å gi tilbud, disse er 
Transportøkonomisk institutt, Telemarksforsking og Asplan Viak. Vi har ikke mottatt tilbud fra dem 
per nå. 
Næringsforeningen vil være oppdragsgiver mens eierskapet til rapporten deles mellom de som 
finansierer den, dvs. Næringsforeningen Haugalandet, Haugaland Vekst og Rogaland fylkeskommune. 
Haugaland Vekst vil være tett på prosessen og det vil bli organisert en arbeidsgruppe som følger 
arbeidet med analysen. 

Økonomi 

Så snart alle tilbudene er kommet inn, blir det valgt en leverandør blant de som er invitert. Valget 
skjer på bakgrunn av kvalitet på leveransen og pris. 
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Planen er at kostnadene fordeles mellom Næringsforeningen Haugalandet, Regionrådet for 
Haugalandet/eventuelt Haugaland Vekst og Rogaland fylkeskommune. 

Kommentar og konklusjon 

Rogfast er fortsatt et stykke unna, men tiden går fort og en del prosesser som bør gjennomføres 
trenger tiden. Mye har skjedd siden forrige gang det ble foretatt en analyse og for kommunenes 
planlegging kan en ny Rogfast analyse være viktig med tanke på avsetting av arealer til bolig og 
næring, infrastruktur, mm. Rogfast vil også sannsynligvis ha stor påvirkning på regionens samfunns- 
og næringsutvikling. 
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